
REFERAT 

SKOLEBESTYRELSESMØDE PÅ ROLIGHEDSSKOLEN 

Tirsdag den 5. december 2023 kl. 16-18 + efterfølgende spisning 

Forældrerepræsentanter: 

Michael Riber Jørgensen, Peter Musgaard Sauer, Morten Hvass Markusen og Anne Søndergaard 

 

Personale-repræsentanter:  

Susanne Børsting og Pia Vendelbo 

 

Ledelses-repræsentanter: 

Birgit Lundmark Larsen og Lena Skovborg 

 

Elevråds-repræsentanter:  

Jonas Heidemann 6.a og Christian Hvass 6.b  

 

Fraværende: 

Jesper Kristoffersen, Martin Birk Eriksen og Laila Bak 

 

DAGSORDEN BESLUTNING 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde. Godkendt og underskrevet 

2. Orientering fra:  

 

• Formanden  Michael har været på landsmøde i Skole og Forældre – her var 

der et spændende oplæg omkring kunstig intelligens. Michael 

udsender et link således, at medlemmerne af skolebestyrelsen 

kan se oplæg fra landsmødet. 

I Skole og Forældre er der fokus på, at skolebestyrelsen skal ind-

drages i den årlige skoleudviklingssamtale. 

Undervisningsministeren har udsendt et folkeskoleudspil ”Frihed 

og fordybelse” heri lægges der op til, at folkeskolen skal sættes 

fri, så der er ro og plads til mere fordybelse og, at der skal lægges 

flere opgaver ud til skolebestyrelserne. Skole og Forældre mener, 

at det vil kræve et øget fokus på uddannelse af skolebestyrelses-

medlemmer. 

 

Link til udspillet for folkeskolen - https://www.uvm.dk/-/me-

dia/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-

fremtiden-2-web.pdf 

 

• Elevråd Der har været to elever afsted på fælles-elevrådsmøde. Dagens 

emne var ”At overholde regler”  

Elevrådet skal være dommere i en plakatkonkurrence i forhold til 

skolens indsatsområde ”Det gode sprog”  

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf23/okt/231011-forberedt-pa%CC%8A-fremtiden-2-web.pdf


 

• Ledelsen Lærerne er i gang med at skrive i meddelelsesbogen – et nyt 

værktøj som man skal lære at kende. 

Skolens ledelse har været til skoleudviklingssamtale – her var der 

stort fokus på skolens indsatsområder. Der kommer et referat af 

samtalen på skolen hjemmeside. 

Opbygningen af Makerspace kører – der er indhentet tilbud på 

inventar til lokalet. 

Fælles ejendomsservice træder i kraft den 1. januar, men alle-

rede nu mærker vi, det på skolen, da vores pedel er blevet 

teammleder. Derfor han er stoppet på skolen pr. den 1. decem-

ber. Det betyder, at vi mangler en pedel – vi indsamler data på 

alle de opgaver, som nu fordeles på andre hænder. 

 

• Rolighedsafdelingen Juleklippedagen var en stor succes. Der var rigtig mange bedste-

forældre, der deltog - tak for en fantastisk opbakning. 

I håndværk og design har vi også super opbakning fra bedstefor-

ældre, når der strikkes og hækles.  

 

• Østermølle Der jules i alle klasser 

Der arbejdes målrettet med pejlemærkerne for de enkelte ele-

ver. 

 

• SFO I øjeblikket er der et aktionslæringsforløb omkring kommunika-

tion – det taler ind i SFO’ens indsatsområde ”Det gode sprog” 

Projekt med at fastholde 3. årgang i sfo’en er en succes  – Hallo-

weenfesten medførte tilmeldinger :-) 

3. 

Vi lægger sidste hånd på Princip for 

Meddelelsesbogen 

Eventuelt tilretning og efterfølgende god-

kendelse af princip. 

Tilrettet og godkendt.  
Udsendes med referat og lægges på hjemmesiden. 

4. 

Udarbejde høringssvar på forslag til ny 

ressourcetildelingsmodel. 

Høringsmateriale udsendes med dagsor-

den  

 

På mødedagen var der endnu ikke udsendt høringsmateriale – 
det er efterfølgende modtaget og udsendes med referat. 
 
Hvad betyder forslaget til ny ressourcetildelingsmode reelt for 
Rolighedsskolen? 
 
Skolens ledelse får en dybere gennemgang af forvaltningen – ef-
terfølgende dialog med formand. Derefter udformer formanden 
skolebestyrelsens høringssvar, som inden det indsendes rund-
sendes til medlemmer af skolebestyrelsen. 

5. 
Fra årshjul:  
Budgetopfølgning 

Vi lander på tæt på de krævende 1,5 million i overskud. 

6. 

Fra årshjul:  
Resultater af Folkeskolens Nationale 
Overgangs Test (FNOT) 
 

Generelt ligger skolens resultater rigtig godt.  
Resultaterne for klasserne udsendes med referatet. 
Elevrådet om det at blive testet: ”Det har været ok at blive testet 
– man er altid lidt spændt.”  



7. 
Fra årshjul:  
Indskrivning 

Der er 41 børn fra eget skoledistrikt, der er indskrevet – yderli-
gere er der 10 børn på venteliste.  

8. 

Fra årshjul:  

Arbejde med Princip for skolefritidsord-

ningens virksomhed. 

Se forslag og inspiration her:  
https://www.skole-foraeldre.dk/arti-
kel/princip-skolefritidsordningens-virk-
somhed 

Udskudt til januar-mødet. 

9. Eventuelt 

Folkeskolernes dag – der er flere forældre til kommende elever, 
der er utrygge ved, at skolen ikke opretter to faste 0. klasser fra 
1. august men i stedet vælger at lade alle eleverne gå i 0. klasse 
og først senere på skoleåret ud fra pædagogiske overvejelser op-
retter faste klasser. 
 
Stor ros til personalet for at kunne rumme alle de bedsteforæl-
dre, der deltog i juleklippedagen.  
 
Ros fra Museet: Hvert år siger museumsformidleren, at Rolighed-
skolens elever er de bedste besøgende :o) 
 
Ofte stort forfald til bestyrelsesmøderne. Der er medlemmer, der 
stort set aldrig deltager i møderne.  
Skal mødetidspunktet genovervejes? Kan flere deltage virtuelt?  

10. Punkter til næste møde Arbejde med Princip for skolefritidsordningens virksomhed. 

   

Datoer for kommende møder 

30. januar kl. 16-18 
19. marts kl. 16-18 
30. april kl. 16-18 
28. maj kl. 16-18 
18. juni kl. 16-18 

 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-skolefritidsordningens-virksomhed
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-skolefritidsordningens-virksomhed
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-skolefritidsordningens-virksomhed

